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Zápis č.1/2011  
ze zasedání Správní rady VŠPJ 

 
Termín zasedání:  2. května 2011  
 
Přítomni: 
MUDr. Jiří Běhounek, Ing. Jiří Hrdlička, Ing. Josef Kodet, Lubomír Stoklásek, Milan Štěch,  
prof. MVDr. Vladimír Večerek, CSc., MBA, doc. Ing. Václav Vinš, CSc.  
(viz prezenční listina) 
 
Omluveni: 
Ing. Vladimír Jeřábek, MBA,  
 
(jedno místo ve Správní radě neobsazeno) 
 
Celkem přítomno nad ½  členů SR, zasedání bylo usnášeníschopné. 
 
Dále přítomni: Ing. Jakub Novotný, Ph.D. (rektor VŠPJ), Mgr. Alena Štěrbová (prorektorka 
pro rozvoj), ing. Michal Šulc (kvestor), Anna Řeháková (ved. ek. odb.), Jaromír Hlávka (ved. 
provozně-tech. odb.), Ing. Hana Pospíchalová (tajemnice SR a vedoucí kanceláře rektora) 

Jednání zahájil a řídil předseda SR pan Běhounek. 
 
Program jednání podle pozvánky:  

1) Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

2) Záměr VŠPJ nabýt nemovitý majetek v areálu Legionářů v Jihlavě – vydání 
předchozího souhlasu podle § 15, odst. 1a) zák. 111/1998 Sb. 

3) Výroční zpráva o činnosti a hodnocení VŠPJ za rok 2010 a Výroční zpráva 
o hospodaření VŠPJ za rok 2010 – vyjádření stanoviska podle § 15 odst. 2c) zák. 
111/1998 Sb.  

4) Rozpočet VŠPJ na rok 2011 – vyjádření stanoviska podle § 15 odst. 2b) zák. 
111/1998 Sb.  

5) Různé  
 
 
Bod jednání č. 1 

Předseda Správní rady seznámil členy s plánovaným programem jednání a navrhl 
projednávat bod 3) odděleně, tj. Výroční zprávu o činnosti za rok 2010 jako bod 3), Výroční 
zprávu o hospodaření za rok 2010 jako bod 4) a další body posunout takto - bod 5) 
Rozpočet, bod 6) Různé. Jako ověřovatele zápisu navrhl pana doc. Vinše. Vyzval členy 
k podání připomínek k minulému zápisu a k návrhům na doplnění programu. Jiné podněty 
z řad členů SR nebyly navrženy.  



 

Výsledek hlasování k bodu 1 – přijetí usnesení č. U/0033/1/2011/SR: 
 
„Správní rada VŠPJ konstatuje, že k minulému zápisu nebyly vzneseny žádné připomínky, 
schvaluje pozměněný program jednání a ověřením elektronického zápisu pověřuje pana 
doc. Vinše.“ 
 
PRO  7        PROTI  0         ZDRŽEL SE  0  
 

Bod jednání č. 2 
 
Na pozemku VŠPJ se nachází nepoužívaná budova bývalé trafostanice, která je v majetku 
E.ON Česká republika, s.r.o.. Majitel oznámil, že budovu nevyužívá a nabídl ji VŠPJ. Protože 
jde o cizí objekt situovaný v rozvojovém území vysoké školy, bylo majiteli navrženo objekt 
převést do majetku školy formou darování. V zájmu školy je uvolnit rozvojový prostor 
v areálu Legionářů od břemen, která by mohla komplikovat případnou budoucí výstavbu. 
Správní rada projednala podmínky darování a v návrhu darovací smlouvy upozornila na 
drobnou nesrovnalost mezi místem sídla společnosti a místem podpisu navrhované smlouvy. 
K záměru převodu objektu do majetku školy nebyly vzneseny připomínky.         

 
Výsledek hlasování k bodu 2 – přijetí usnesení č. U/0034/1/2011/SR: 
 
„Správní rada VŠPJ souhlasí se záměrem VŠPJ bezúplatně nabýt do svého majetku 
nemovitost na pozemku parc. č. 3020/2 v k. ú. Jihlava v areálu Legionářů o výměře 43 m² 
(bývalá trafostanice)." 
 
PRO  7        PROTI  0         ZDRŽEL SE  0  
 

Bod jednání č. 3 
 
Členové Správní rady obdrželi v předstihu znění výročních zpráv, a proto bylo přikročeno 
rovnou k rozpravě o problematice Výroční zprávy o činnosti.  
Ing. Kodet upozornil na disproporci mezi počtem absolventů a počtem neúspěšných studentů 
a dále na vysoký počet neuspokojených zájemců o ubytování na kolejích. Rektor vysvětlil, že 
u absolventů jde zejména o časový posun mezi koncem studia (některé později akreditované 
obory ještě nemají svoje absolventy) a jeho zahájením. U kolejí se neuspokojený zájem týká 
zejména studentů prvních ročníků, kteří v Jihlavě začínají studovat. V dalších ročnících si již 
bez problémů nalézají ubytování v privátní sféře.  Stav je však způsoben i dlouhodobým 
záměrem školy, kterým je hlavní budovu přednostně věnovat pro účely výuky a rostoucímu 
počtu studentů a akademických pracovníků. Z tohoto důvodu je kapacita kolejí Tolstého 
plánovaně snižována. 

 
Výsledek hlasování k bodu 3 – přijetí usnesení č. U/0035/1/2011/SR: 
 
„Správní rada VŠPJ projednala a bere na vědomí Výroční zprávu o činnosti a hodnocení 
VŠPJ za rok 2010." 
 
PRO  7        PROTI  0         ZDRŽEL SE  0  
 



 

 

Bod jednání č. 4 
 
Diskusi k Výroční zprávě o hospodaření uvedl krátce pan kvestor, který shrnul základní 
ekonomické výsledky školy a zodpověděl otázky členů Správní rady.  
 
Výsledek hlasování k bodu 4 – přijetí usnesení č. U/0036/1/2011/SR: 
 
„Správní rada VŠPJ projednala a bere na vědomí Výroční zprávu o hospodaření VŠPJ za 
rok 2010.“ 
 
PRO  7        PROTI  0         ZDRŽEL SE  0  

Bod jednání č. 5 
 
Diskuse po přijetí usnesení k předchozímu bodu pokračovala debatou nad rozpočtem školy 
pro běžný rok. Rozpočet pro rok 2011 je oproti předchozímu vyšší o cca 7 mil. Kč, což 
vyplývá z nárůstu počtu studentů a růstu objemu činnosti školy. Snížení příjmů z vlastních 
zdrojů oproti předchozímu roku bylo ovlivněno tvorbou plánované rezervy. 
Finanční podpora kraje Vysočina je doplňována také podporou nefinančního charakteru, 
např. zprostředkováním kontaktů s tuzemskými nebo zahraničními partnery kraje a dalšími 
formami spolupráce.  
 
Výsledek hlasování k bodu 5 – přijetí usnesení č. U/0037/1/2011/SR: 
 
„Správní rada VŠPJ projednala a bere na vědomí návrh Rozpočtu VŠPJ na rok 2011.“ 
 
PRO  7        PROTI  0         ZDRŽEL SE  0  
 
 
Bod jednání č. 6 
 
Členové Správní rady obdrželi před jednáním stručný výtah z Dlouhodobého záměru školy 
pod názvem Výchozí stav a cíle VŠPJ, nad kterým se rozvinula další diskuse. Rektor uvedl, 
že vysoká školy se nachází v poměrně turbulentním prostředí (příprava legislativních změn 
v oblasti terciárního vzdělávání) a vyzval členy Správní rady ke komentářům zejména 
ohledně záměrů školy. 
Pan Stoklásek se zajímal o úspěšnost absolventů školy při hledání zaměstnání, neboť 
situace při náboru technicky orientovaných pracovníků pro potřeby zaměstnavatelů je velmi 
špatná. Řešení je nutno hledat ve spolupráci kraje, škol a zaměstnavatelů. Rektor upozornil, 
že je, bohužel, nutno zohledňovat i nízkou poptávku uchazečů po studiu technických oborů, 
což systémově nepomáhá snaze o rozšíření nabídky studia v těchto oborech. Přesto škola 
podala rozvojový projekt směřující k přípravě strojírenského oboru. Škola by chtěla nabízet 
obor orientovaný na obecný technický základ, který zaměstnavatelé potřebují především. 
Pan Stoklásek zmínil dobré zkušenosti firmy s vytvořením konkrétního příkladu reálného 
pracovního uplatnění a jeho prezentace uchazečům o studium. Prof. Večerek upozornil na 
současný systém financování vysokých škol, který je zaměřen zejména na nábor studentů 
(udržení počtu studentů), a proto je potřeba udržovat různé portfolio studijních nabídek a 
vyrovnávat změny v poptávce uchazečů o studium z hlediska atraktivity. Financování 
vysokých škol zatím výrazně nezohledňuje potřebnost oborů z hlediska požadavků praxe. 
Prorektorka Štěrbová shrnula, že škola musí jít cestou nabídky různých oborů a v technické 
oblasti produkovat absolventy, kteří najdou uplatnění v regionu VŠPJ. 
   



 

Dalším bodem rozpravy bylo projednávání opatření navržených Akreditační komisí v roce 
2009. 
 
V závěru předseda Správní rady požádal 

- rektora, aby na další zasedání Správní rady připravil souhrnnou informaci o realizaci 
doporučení vzešlých z hodnocení školy Akreditační komisí  

- členy Správní rady, aby své náměty k řešení problematiky vysoké školy, zejména  
přípravy technických studijních oborů, zasílali na adresu jeho, nebo tajemnice 
Správní rady. Všichni členové za tímto účelem obdrželi aktuální seznam kontaktů 
(adresář SR). 

 
 
Předseda SR poděkoval všem za účast a vyjádřil naději na brzké jmenování posledního 
člena Správní rady. 
    
 
Předpokládaný další termín zasedání Správní rady: 
září – říjen 2011 (opět v pondělí od 16.00 hodin - na programu bude projednávání 
Aktualizace Dlouhodobého záměru VŠPJ na rok 2012).  

Jiné podněty k jednání nebyly předloženy a zasedání bylo ukončeno. 

V Jihlavě, 3. května 2011 
 
 
 
 
 

                                                     MUDr. Jiří Běhounek 
                                                                              předseda Správní rady VŠPJ 
 
 
 
 
 
 
Ověřovatel zápisu (elektronicky): doc. Vinš 
 
Zapsala:H. Pospíchalová, tajemnice SR 


